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福建省六地市2026届高中毕业班第一次质量检测英语
应用文和读后续写讲义
一、写作题目
第一节（满分 15 分）
你校外教 Mr. Jones 负责英语社团在 “非遗文化周” 的展示活动。作为社团成员，请从剪纸、皮影戏、京剧等项目中选择一个，撰写一份简要提案。内容包括：
(1) 推荐项目及理由；(2) 项目展示设想。
注意：(1) 写作词数应为 80 左右；(2) 请按如下格式在答题卡的相应位置作答。
参考词汇：非遗文化周 Intangible Cultural Heritage Week；皮影戏 Shadow Puppetry
A Proposal on ____________


二、写作思路
第一段：对应【推荐项目 】
[bookmark: _GoBack]直接点明我推荐的非遗项目
第二段：核心段（理由 + 展示设想）
写2 条核心理由（文化价值 + 观赏性 / 互动性 / 易展示）
提2 个具体展示形式（成品展示 / 表演 / 讲解 / 体验）
版本 1：推荐 剪纸 Paper-cutting
理由思路
1.中国经典非遗，历史悠久，是传统民间艺术代表
2.图案精美、色彩丰富，通俗易懂，适合全体师生观赏，互动性强
展示设想思路
1.展示各类剪纸成品（花鸟、福字、生肖）
2.增设简易体验环节，现场教基础剪纸，提升参与感
版本 2：推荐 皮影戏 Shadow Puppetry
理由思路
1.中国古老非遗，传统民间戏剧，文化价值极高
2.表演生动有趣，道具精巧，极具观赏性，能吸引所有人
展示设想思路
1.展示皮影道具，播放经典皮影小片段
2.现场简单演示皮影操作，讲解背后故事
版本 3：推荐 京剧 Peking Opera
理由思路
1.中国国粹，世界级非遗，最能代表中国传统艺术
2.脸谱、服饰、唱腔独特，艺术魅力强，文化底蕴深厚
展示设想思路
1.展示京剧脸谱、戏服相关图片与道具
2.表演经典片段，简单介绍脸谱的象征意义
第三段：结尾（总结 + 礼貌期许）
结尾一句话总结，希望提案被采纳，活动圆满

三、写作高级表达
第一段：开头引入（点题 + 推荐项目）
高级短语
· propose ... as the display item提议…… 作为展示项目
· for the upcoming Intangible Cultural Heritage Week为即将到来的非遗文化周
· a precious treasure of intangible cultural heritage非物质文化遗产的珍贵瑰宝
· a representative of traditional Chinese art中国传统艺术的代表
高级句子
1.I am writing to propose Paper-cutting / Shadow Puppetry / Peking Opera as the display item for our English club’s Intangible Cultural Heritage Week.我写信提议将剪纸 / 皮影戏 / 京剧作为英语社团非遗文化周的展示项目。
2.It is widely recognized as a classic treasure of Chinese intangible cultural heritage.它被公认为中国非物质文化遗产的经典瑰宝。

第二段：核心段（理由 + 展示设想）
高级短语
推荐理由： 
· enjoy a long history历史悠久
· carry profound cultural connotations蕴含深厚的文化内涵
· feature distinctive artistic charm独具独特的艺术魅力
· be highly appealing and easy to appreciate极具吸引力且易于欣赏
· be ideal for campus presentation非常适合校园展示
展示设想：
· display delicate works and related props展示精美的作品与相关道具
· organize a brief interactive experience组织简短的互动体验
· give a short live performance进行简短的现场表演
· offer a simple cultural introduction进行简单的文化介绍
· deepen students’ understanding of traditional culture加深学生对传统文化的理解

高级句子
剪纸专属 Paper-cutting
1.Paper-cutting enjoys a long history and features delicate patterns with strong Chinese cultural features, so it is highly suitable for campus display. We can exhibit various works such as flowers, animals and festival patterns, and organize a simple experience activity to teach basic cutting skills.剪纸历史悠久，图案精美，具有浓郁的中华文化特色，非常适合校园展示。我们可以展出花鸟、生肖、节日纹样等各类作品，并组织简易体验活动，教授基础剪纸技巧。
2.As a traditional folk art with rich cultural meanings, paper-cutting is beautiful, easy to understand and popular among students. We can display colorful finished works on the board and guide students to try simple cutting, letting them experience the beauty of traditional handcrafts.作为蕴含丰富文化内涵的传统民间艺术，剪纸美观易懂，深受学生喜爱。我们可以在展板上展示色彩丰富的成品，并指导学生尝试简单剪纸，让他们亲身体验传统手工艺之美。
3.With unique artistic charm and a long history, paper-cutting can fully show the charm of intangible cultural heritage. We can collect and display classic works, and hold a short interactive experience, helping students learn about its culture and improve their hands-on abilities.剪纸独具艺术魅力、历史悠久，能充分展现非遗魅力。我们可以收集并展示经典作品，举办简短互动体验，帮助学生了解其文化并提升动手能力。

皮影戏专属 Shadow Puppetry
1.Shadow Puppetry is an ancient folk art with a long history and vivid performing style, full of strong traditional Chinese cultural charm. We can display delicate leather puppets, put on short live performances and tell simple classic stories to attract students’ interest.皮影戏是历史悠久的古老民间艺术，表演形式生动，富有浓郁的中华传统文化魅力。我们可以展示精美的皮影人偶，进行简短现场表演，并讲述经典小故事，吸引学生兴趣。
2.As a precious intangible cultural heritage, shadow puppetry has unique visual effects and strong attraction, which is very suitable for campus shows. We can present typical puppet props, give a simple operation demonstration and explain its cultural background to the audience.作为珍贵的非物质文化遗产，皮影戏视觉效果独特、吸引力强，非常适合校园展示。我们可以展出典型皮影道具，进行简单操作演示，并向观众讲解其文化背景。
3.Shadow Puppetry combines art and performance, with a long history and distinctive local features. We can play short video clips, show different types of puppets and invite students to try simple operations, making the activity more interesting and interactive.皮影戏融合艺术与表演，历史悠久、地域特色鲜明。我们可以播放短片、展示不同种类的皮影，并邀请学生尝试简单操作，让活动更有趣、更具互动性。

京剧专属 Peking Opera
1.As the national treasure of China, Peking Opera has a long history, unique facial make-ups, costumes and performing styles, with extremely high artistic value. We can display classic facial masks and costume pictures, and perform a short episode to introduce its cultural meaning.作为中国国粹，京剧历史悠久，拥有独特的脸谱、服饰与表演形式，艺术价值极高。我们可以展示经典脸谱与戏服图片，并表演经典小片段，介绍其文化内涵。
2.Peking Opera represents the essence of traditional Chinese art, with strong cultural charm and distinctive aesthetic features. We can show various facial make-ups that stand for different characters, and give a brief performance to help students appreciate its unique beauty.京剧代表中国传统艺术精髓，文化魅力浓郁，美学特色鲜明。我们可以展示代表不同人物的各类脸谱，并进行简短表演，帮助学生欣赏其独特美感。
3.With a long history and rich cultural connotations, Peking Opera is one of the most influential intangible cultural heritages. We can display pictures of costumes and facial make-ups, perform a short classical piece and explain the meanings of typical symbols.京剧历史悠久、文化内涵丰富，是最具影响力的非物质文化遗产之一。我们可以展示戏服与脸谱图片，表演经典小选段，并讲解典型符号的含义。

第三段：结尾（总结 + 礼貌期许）
高级短语
· enrich the whole activity丰富整个活动
· promote traditional Chinese culture弘扬中国传统文化
· leave a deep impression on participants给参与者留下深刻印象
· take my proposal into consideration考虑我的提议
· I would appreciate it if...如果…… 我将不胜感激
高级句子
1.I am convinced that this project will enrich our activity and spread traditional culture effectively.我相信这个项目能丰富我们的活动，并有效传播传统文化。
2.I would appreciate it if you could take my proposal into careful consideration.如您能认真考虑我的提议，我将不胜感激。

四、范文赏析
范文一：A Proposal on Paper‑cutting（剪纸）
A Proposal on Paper-cutting
I am writing to recommend paper-cutting as the ideal choice for our English club’s Intangible Cultural Heritage Week. It is a classic and widely-loved form of traditional Chinese folk art.
As a time-honored intangible cultural heritage, paper-cutting carries rich cultural meanings and features delicate, beautiful patterns, which are easy to understand and highly attractive to students. To present it vividly, we will display various works such as flowers, animals and festival designs, and hold a hands-on experience activity to teach basic cutting skills, making the event lively and interactive.
I believe this activity will help spread traditional culture and impress all visitors. I would appreciate it if you could consider my proposal carefully.
我写信推荐剪纸作为我校英语社团非遗文化周的理想选择。它是中国经典且深受喜爱的传统民间艺术。
作为历史悠久的非物质文化遗产，剪纸蕴含丰富文化内涵，图案精致优美，通俗易懂且极具吸引力。为生动呈现，我们将展出花鸟、动物、节日主题等各类作品，并举办动手体验活动，教授基础剪纸技巧，使活动生动且富有互动性。
我相信本次活动能传播传统文化，给参观者留下深刻印象。如您仔细考虑我的提议，我将不胜感激。
范文一赏析：
亮点总结
1.结构严谨：开头点题→第二段集中写理由 + 展示→结尾礼貌升华，符合提案写作规范。
2.用词高级：time-honored, delicate patterns, cultural implications, hands-on workshop 等。
3.衔接自然：用 As… 引出理由，To present it vividly 过渡到方案，逻辑清晰。
例句赏析
1.As a time-honored intangible cultural heritage, paper-cutting carries rich cultural meanings and features delicate, beautiful patterns.作为一项历史悠久的非物质文化遗产，剪纸承载着丰富的文化内涵，图案精致优美。
赏析：用 As 引导原因状语，结构高级；carry rich cultural meanings、time-honored 替换简单的 old、important，提升档次。
2. To present it vividly, we will display various works and hold a hands-on experience activity to teach basic cutting skills.为生动呈现，我们将展出各类作品，并举办动手体验活动教授基础剪纸技巧。
赏析：不定式 To present… 作目的状语，句式紧凑；display、hold 搭配准确，体现活动可操作性。

范文二：A Proposal on Shadow Puppetry（皮影戏）
A Proposal on Shadow Puppetry
I strongly recommend shadow puppetry for our Intangible Cultural Heritage Week. It is one of the oldest and most fascinating folk performing arts in China.
With a long history and unique visual charm, shadow puppetry combines stories, music and delicate craftsmanship, which can easily draw students’ attention and arouse their interest. For the display, we will show exquisitely carved puppets, put on short classic performances, and invite students to try operating the puppets in person, allowing them to experience the beauty of this traditional art directly.
I am convinced this display will be both educational and enjoyable. I hope you will accept my suggestion.
我强烈推荐皮影戏参与本次非遗文化周。它是中国最古老、最具魅力的民间表演艺术之一。
皮影戏历史悠久、视觉魅力独特，融合故事、音乐与精湛工艺，极易吸引学生注意力并激发兴趣。展示环节，我们将展出精雕皮影人偶，表演经典小片段，并邀请学生亲自体验操作，让他们直观感受这门传统艺术之美。
我相信本次展示兼具教育性与趣味性。希望您能接受我的建议。

范文二赏析：
亮点总结
1.文体地道：用词正式但不晦涩，符合写给外教的提案语气。
2.内容具体：理由讲魅力与价值，展示讲展品、表演、互动，层次清晰。
3.句式多变：with 短语作定语、定语从句、并列结构，避免单调。
例句赏析
1. With a long history and unique visual charm, shadow puppetry combines stories, music and delicate craftsmanship.皮影戏历史悠久、视觉魅力独特，融合故事、音乐与精湛工艺。
赏析：with 复合结构开篇，简洁高级；combines… 体现艺术综合性，比简单的 is very good 更专业。
2. We will show exquisitely carved puppets, put on short classic performances, and invite students to try operating the puppets in person.我们将展出精雕皮影人偶，表演经典小片段，并邀请学生亲自体验操作。
赏析：三个动词并列，节奏流畅；exquisitely carved、in person 等细节表达让内容更具体、真实。

范文三：A Proposal on Peking Opera（京剧）
A Proposal on Peking Opera
I would like to recommend Peking Opera for our Intangible Cultural Heritage Week. As the national treasure of China, it enjoys a high reputation worldwide.
It represents the essence of traditional Chinese art, with unique facial paintings, splendid costumes and elegant performances, showing profound cultural depth. To make the display clear and attractive, we will present typical facial masks and costume pictures, perform a short classic episode, and give a brief cultural explanation, helping students better understand its artistic value.
This display will fully show the charm of Chinese culture. I sincerely hope my proposal will be favorably considered.
我想推荐京剧参与本次非遗文化周。作为中国国粹，它在全球享有盛誉。
它代表中国传统艺术精髓，拥有独特脸谱、华丽服饰与优美表演，展现深厚文化底蕴。为使展示清晰生动，我们将展出经典脸谱与戏服图片，表演经典选段，并进行简要文化讲解，帮助学生更好理解其艺术价值。
本次展示将充分展现中华文化魅力。我真诚希望我的提议能得到您的认可。
范文三赏析：
亮点总结
1.立意高端：突出国粹、文化深度、艺术价值，适合拔高类写作。
2.表达精准：facial paintings, splendid costumes, cultural depth 等主题词准确。
3.逻辑闭环：介绍地位→讲艺术特点→给展示方案→升华意义，完整规范。
例句赏析
1. It represents the essence of traditional Chinese art, with unique facial paintings, splendid costumes and elegant performances.它代表中国传统艺术精髓，拥有独特脸谱、华丽服饰与优美表演。
赏析：essence（精髓）替换 simple good points；with 短语补充特色，信息密度高、句式高级。
2. We will present typical facial masks and costume pictures, perform a short classic episode, and give a brief cultural explanation.我们将展出经典脸谱与戏服图片，表演经典选段，并进行简要文化讲解。
赏析：并列谓语清晰有序；typical、episode、explanation 等词正式得体，符合提案文体。

读后续写讲义
一、续写材料
第二节（满分 25 分）
阅读下面材料，根据其内容和所给段落开头语续写两段，使之构成一篇完整的短文。
We walked to the harbor to say goodbye. A lonely bell rang in the distance. It usually warned sailors they were close to shore, but today it sounded like a farewell. I bit my lip, swallowing the words that stuck in my throat. “Goodbye, home.”
When my parents told me we were moving, Dad said we were going “home”. He meant the farm where Grandma lived, and where he grew up. I had heard bedtime stories about his childhood. He used to catch toads in the stream. But I’d rather find shells on the beach. He promised I’d love the mountains, but all I could imagine was those peaks standing between me and the ocean.
When we arrived at Grandma’s farm, she hugged me and said, “Welcome home!” But to me, this place didn’t feel like home at all. I carried my single box—FAVORITE THINGS FROM HOME—straight to my new room. I opened it carefully and lined up my shells on the table. It was strange to see reflections of shells in the new surroundings. That night, I opened my notebook to the page headed Old Things I Miss and wrote down the salt-kissed air, the soft sand and the sound of waves. Then I turned the page to where I’d started another list: New Things I Love. It was blank.
In the following days, a deep loneliness followed me. The air smelled of dry earth and animals, and the chickens’ repeating noises seemed annoying. My grandmother watched my silence, but didn’t break it. She just started leaving small invitations. She left a small bunch of wildflowers on my table. She showed me how to pick tomatoes. She let me taste the sweet berries right from the garden. Little by little, something in me started to soften.
One morning, she brought me a warm brown egg. “It will hatch soon.” She said gently. I held the egg and felt the warmth in my hands. As a tiny crack appeared and a wet yellow chick struggled out, my heart cracked open too. I named her Sunny.
注意：(1) 续写词数应为 150 左右；(2) 请按如下格式在答题卡的相应位置作答。
Paragraph 1: Sunny’s arrival brought joy to my life on the farm.
Paragraph 2: One evening a month later, I compared the two lists in my notebook.

二、续写思路
Paragraph 1 开头：Sunny’s arrival brought joy to my life on the farm.
本段核心任务：
承接小鸡破壳，写 Sunny 的日常陪伴，写和小鸡相处的细节，同时写奶奶带着我体验更多农场乐趣，孤独消失，开始喜欢农场，为第二段填清单做铺垫。
逐点详细构思：
1.开篇承接：我每天悉心照顾 Sunny，喂它米粒、陪它散步，小鸡总跟在我身后，叽叽喳喳很可爱，驱散了孤单。
2.加入动作细节：我带着它在花园跑，看它追蝴蝶，在草地上打滚，农场的风声、虫鸣不再刺耳，反而变得温柔。
3.联动奶奶：奶奶笑着看我们，带我喂鸡、摘果子、看日落，我开始主动感受农场的美好，不再只想念大海。
4.段尾过渡：我的心被温暖填满，开始留意身边的美好，悄悄在新清单上写下零星的词句。
Paragraph 2 开头：One evening a month later, I compared the two lists in my notebook.
本段核心任务：
对比两张清单，旧清单依旧写着海边的思念，新清单写满农场的美好，完成情感升华，点明家的意义是爱与陪伴，不是地点，完美收尾。
逐点详细构思：
1.开篇动作：我翻开笔记本，左边是曾经写的海边的海风、沙滩、海浪，依旧清晰；右边曾经空白的页面，已经写满了农场的新事物。
2.清单内容：新清单写着 ——Sunny 的叫声、奶奶的野花、甜甜的浆果、农场的日落、温暖的泥土气息。
3.心理感悟：我忽然明白，家从来不是固定的海边，而是有温暖、有爱、有陪伴的地方，农场早已成为我的新家。
4.结尾升华：我望着窗外的 Sunny 和奶奶，嘴角上扬，心中满是幸福，彻底接纳了这里，再也没有孤独。

三、续写高级表达
情感表达类（适配写孤独 / 温暖 / 释怀 / 治愈）
高级短语
· a surge of warmth flooded through me 一股暖流涌上心头
· fade away completely 彻底消散
· be filled with tenderness and delight 充满温柔与喜悦
· drive away loneliness and sorrow 驱散孤独与忧伤
· a sense of belonging wash over me 一股归属感席卷全身
· no longer feel alienated and lonely 不再感到疏离与孤单
· soften my cold heart 融化我冰冷的心
高级句子
1.The deep loneliness that had haunted me for days finally faded away, replaced by gentle warmth and pure happiness.连日来萦绕我的深重孤独终于消散，取而代之的是温柔的暖意与纯粹的快乐。
2.As I stayed with Sunny, a strong sense of belonging began to grow in my heart, and I no longer felt like a stranger on the farm.陪伴着桑尼时，一股强烈的归属感在心底萌生，我再也不觉得自己是农场里的陌生人。
3.It was the company and love that melted my inner ice, making me open my heart to the new life.是陪伴与爱融化了我内心的坚冰，让我对新生活敞开心扉。
动作描写类（写喂鸡、陪伴、互动、翻笔记本）
高级短语
· feed Sunny with delicate rice 用细碎的米粒喂桑尼
· follow at my heels closely 紧紧跟在我的脚边
· chase butterflies merrily 欢快地追逐蝴蝶
· wander on the soft grass 在柔软的草地上漫步
· pick fresh berries with Grandma 和奶奶一起采摘新鲜浆果
· stroke its fluffy feathers 抚摸它蓬松的羽毛
· flip open the notebook gently 轻轻翻开笔记本
高级句子
1.I knelt on the ground, cupping my hands to hold Sunny gently and stroking its fluffy yellow feathers softly.我跪在地上，双手轻轻捧着桑尼，温柔地抚摸它蓬松的黄色绒毛。
2.I held some rice in my palm and lowered my hand slowly, letting the tiny chick peck at the food timidly.我掌心捧着米粒，缓缓俯下手，让这只小鸡胆怯地啄食。
3.Sunny trotted closely at my heels all the way, chirping merrily as if following its dearest friend.桑尼一路紧紧跟在我脚边小跑，欢快地叽叽叫，仿佛跟着最亲近的朋友。
4.The little chick spread its wings and chased dancing butterflies freely across the soft green grass.小鸡张开翅膀，在柔软的青草地上自由追逐飞舞的蝴蝶。
5.Grandma held my hand and taught me to pluck ripe red tomatoes carefully from the vines.奶奶牵着我的手，教我小心地从藤上摘下熟透的红番茄。
6.We bent over the bushes, picking sweet berries one by one and putting them into the small basket.我们俯身在灌木丛边，一颗一颗摘下甜浆果，放进小竹篮里。
7.I flipped open my notebook gently and ran my finger across the lines I had written before.我轻轻翻开笔记本，指尖划过从前写下的字迹。
8.I held my pen tightly and wrote down warm new moments on the blank page word by word.我紧紧握着笔，一字一句把温暖的新瞬间写在空白的页面上。
场景描写类（写农场风光、日落、自然）
高级短语
· the golden sunset glazing the farm 金色的夕阳笼罩着农场
· gentle breeze brushing over the grass 微风拂过草地
· fresh scent of soil and flowers 泥土与鲜花的清新气息
· peaceful and idyllic farm scenery 宁静田园般的农场风光
· soft chirps of chickens 小鸡轻柔的啾鸣
· warm and cozy atmosphere 温暖惬意的氛围
高级句子
1.The golden sunset dyed the whole farm orange, with gentle wind blowing and light chirps floating in the air.金色的夕阳将整个农场染成橘色，微风轻拂，细碎的鸣叫声飘荡在空气中。
2.The fresh smell of soil and wildflowers filled the air, replacing the salty sea breeze, but it tasted equally warm and sweet.泥土与野花的清香弥漫在空气中，取代了咸咸的海风，却同样温暖香甜。
3.Surrounded by the quiet and beautiful farm scenery, I felt totally relaxed and peaceful for the first time.置身于宁静优美的农场风光中，我第一次感到全然的放松与平静。
主旨升华类（适配写双清单、家的意义、成长、释怀）
高级短语
· the blank page filled with warm words 空白的页面写满温暖的文字
· realize the true meaning of home 领悟家的真正意义
· home is not a place but where love stays 家不是一个地方，而是有爱驻足之处
· find my new home and inner peace 找到我的新家与内心的安宁
· bridge the gap between the past and the present 弥合过去与现在的隔阂
高级句子
1.The blank page was no longer empty, but full of warm memories about the farm, which made me realize home is where love and warmth exist.空白的页面不再空无一物，而是写满了关于农场的温暖回忆，这让我明白，家就是爱与温暖所在之处。
2.Comparing the two lists, I finally understood that home never refers to a certain place, but the company of beloved ones and peaceful moments in heart.对比两份清单，我终于明白，家从来不是指某个特定的地方，而是所爱之人的陪伴，与内心的安宁。
3.The farm, which once felt strange, has turned into my new home, where I found joy, warmth and a sense of belonging.那个曾经让我感到陌生的农场，已然成为我的新家，在这里我找到了快乐、温暖与归属感。

四、范文赏析
Sunny’s arrival brought joy to my life on the farm. I knelt on the ground, cupping my hands to hold Sunny gently and stroking its fluffy yellow feathers softly. I held some rice in my palm and lowered my hand slowly, letting the tiny chick peck at the food timidly. Sunny trotted closely at my heels all the way, chirping merrily as if following its dearest friend. Sometimes it spread its wings and chased dancing butterflies freely across the soft green grass. Grandma held my hand and taught me to pluck ripe red tomatoes carefully from the vines. We also bent over the bushes, picking sweet berries one by one and putting them into the small basket. Gradually, the loneliness that had troubled me faded away completely, and my heart was filled with warmth and delight.
One evening a month later, I compared the two lists in my notebook. I flipped open my notebook gently and ran my finger across the lines I had written before. The old list recorded the salty wind, soft sand and waves by the sea, while the blank page was now full of warm words. I held my pen tightly and wrote down warm new moments on the blank page word by word: Sunny’s cheerful chirps, fresh berries, golden sunset and Grandma’s gentle smile. At that moment, I truly understood that home is not a certain place, but wherever there is love and company. The farm, once strange to me, had become my new home, where I found belonging and peace from the bottom of my heart.
中文翻译
桑尼的到来给我在农场的生活带来了欢乐。我跪在地上，双手轻轻捧着桑尼，温柔地抚摸它蓬松的黄色绒毛。我掌心捧着米粒，缓缓俯下手，让这只小鸡胆怯地啄食。桑尼一路紧紧跟在我脚边小跑，欢快地叽叽叫，仿佛跟着最亲近的朋友。有时它张开翅膀，在柔软的青草地上自由追逐飞舞的蝴蝶。奶奶牵着我的手，教我小心地从藤上摘下熟透的红番茄。我们还俯身在灌木丛边，一颗一颗摘下甜浆果，放进小竹篮里。渐渐地，困扰我的孤独彻底消散，我的心中充满了温暖与喜悦。
一个月后的一个晚上，我对比了笔记本里的两张清单。我轻轻翻开笔记本，指尖划过从前写下的字迹。旧清单记录着海边的咸风、软沙与海浪，而曾经空白的页面如今写满了温暖的文字。我紧紧握着笔，一字一句把温暖的新瞬间写在空白的页面上：桑尼欢快的鸣叫、新鲜的浆果、金色的夕阳和奶奶温柔的笑容。那一刻，我真正明白，家不是某个特定的地方，而是有爱与陪伴的地方。曾经陌生的农场，已然成为我的新家，在这里我从心底找到了归属感与安宁。
续写范文整体赏析：
本文紧扣原文思乡孤独→小鸡治愈→农场新家的情感主线，情节连贯、细节饱满、语言高级，动作描写细腻、情感转变自然、结尾主旨深刻，完美呼应 “两张清单” 核心线索，符合高考读后续写高分标准。
一、结构与情节赏析
第一段：承接自然，细节密集，情感转变合理以 Sunny 的到来为切入点，通过喂鸡、抚摸、追蝴蝶、与奶奶劳作等一系列具体动作，层层推进 “孤独消散→心生温暖” 的过程，不突兀、不空洞。

例句：Gradually, the loneliness that had troubled me faded away completely, and my heart was filled with warmth and delight.渐渐地，困扰我的孤独彻底消散，心中充满温暖与喜悦。
第二段：回扣道具（笔记本），对比鲜明，升华主题严格呼应原文 “旧清单 / 新清单”，通过前后对比完成成长闭环，结尾点出家不是地点，而是爱与陪伴，立意深刻、收尾圆满。
例句：The old list recorded the salty wind, soft sand and waves by the sea, while the blank page was now full of warm words.旧清单记录着海边的咸风、软沙与海浪，而曾经空白的页面如今写满了温暖的文字。

二、语言亮点赏析
1. 动作描写精准、画面感极强（高分核心）
全文运用大量连续动作，细节真实可感，避免空泛抒情。
例句 1：I knelt on the ground, cupping my hands to hold Sunny gently and stroking its fluffy yellow feathers softly.我跪在地上，双手轻捧桑尼，温柔抚摸它蓬松的黄毛。
赏析：跪、捧、抚摸三连动作，细节到位，画面立刻立起来。
例句 2：Sunny trotted closely at my heels all the way, chirping merrily as if following its dearest friend.桑尼一路紧跟我脚边小跑，欢快鸣叫，像跟着最亲的伙伴。
赏析：动态描写生动，拟人化自然，不刻意。
例句 3：Grandma held my hand and taught me to pluck ripe red tomatoes carefully from the vines.奶奶牵着我的手，教我小心摘下藤上熟透的红番茄。
赏析：动作简单却温暖，体现奶奶的温柔陪伴。
2. 情感表达高级、过渡自然
用高级短语替代简单的 happy/sad，情感层次更丰富。
例句：Gradually, the loneliness that had troubled me faded away completely, and my heart was filled with warmth and delight.困扰我的孤独渐渐彻底消散，内心满是温暖与欢喜。
赏析：fade away、be filled with 是高考高频高分表达。
3. 句式多样：简单句 + 并列句 + 复合句，节奏流畅
避免通篇短句，长短结合，读起来流畅有质感。
例句：Sometimes it spread its wings and chased dancing butterflies freely across the soft green grass.有时它张开翅膀，在柔软青草上自由追逐飞舞的蝴蝶。
赏析：并列动作清晰，场景优美，不堆砌难词。
三、主旨升华赏析
结尾不只是写开心，而是成长 + 感悟 + 家的意义，完全符合阅卷偏好。
例句：At that moment, I truly understood that home is not a certain place, but wherever there is love and company.那一刻，我真正明白：家不是某个地方，而是有爱与陪伴的地方。
赏析：点题精准、立意深刻、句式工整，是标准满分结尾。
例句：The farm, once strange to me, had become my new home, where I found belonging and peace from the bottom of my heart.曾经陌生的农场，已成我的新家，我在这里找到心底的归属感与安宁。
赏析：用定语从句升华，呼应开头孤独，形成完美闭环。
四、总结
本文情节紧扣原文、动作细节丰富、情感转变自然、语言地道高级，完美利用 “小鸡 Sunny、奶奶、两张清单” 三大线索，实现从孤独到治愈、从陌生到归属的成长主题，是一篇结构、语言、立意均达高分标准的读后续写范文。
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